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REFERAT AF 25. MØDE I MMS STUDIENÆVN  

VED FORSVARSAKADEMIET AFHOLDT 

TIRSDAG DEN 21. JUNI 2022  

PÅ FORSVARSAKADEMIET 

 

 

 

DELTAGERE: 

Uddannelsespersonale: 

MJ Allan Peter Therkelsen (Studievejleder) 

 

Videnskabeligt Personale (VIP):  

Adjunkt Troels Burchall Henningsen; ISK 

(Formand) 

Adjunkt Andreas Graae, IMT 

 

Referent: 

MJ Allan Peter Therkelsen (Studievejleder) 

 

Ad hoc: 

MJ Astrid H.H Bjerregaard 

FULD Magnus Bjørn Sørensen 

FULD Sebastian Chaminda Andresen 

 

Repræsentanter Studerende: 

SEKLD Anne Hoff Knudsen (Næstformand) 

KN Lisa Bjerre 

KL Ronni Bjørn 

KL Jacob Døssing Aulbjerg 

 
Fraværende 

OK Claus Smith Rasmussen (Studieleder) 

OB Lars-Bo Mørkholt (Studiechef) 

KTFM Sascha Hedberg 

   

 

DAGSORDEN: 

 

1. Velkomst og formandens orientering. 

2. Valg af referent  

3. Godkendelse af referat fra forrige møde.  

4. Oplæg og diskussion om dimittend- og aftagerundersøgelsen af MMS ved UST 

5. Oplæg og diskussion af den kommende lærings- og studiemiljøundersøgelse ved UST 

6. Tilbagemeldinger fra MMS Kurser (MMS-Sektion).  

7. Næste møde  

8. Eventuelt 

9. Næste møde  
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AD dagsordenen pkt. 1. 

Formanden bød velkommen til det 25. møde i MMS studienævn og det første med ham som 

formand. 

 

AD dagsordenen pkt. 2. 

Studienævnets valgte Allan Therkelsen som referent. 

 

AD dagsordenen pkt. 3:  

Referatet fra 24. møde blev godkendt uden bemærkninger. 

 

AD dagsordenen pkt. 4 

FAK Uddannelsesstøttesektion (UST) var inviteret til at fremlægge resultatet af ”Dimittend- og 

aftagerundersøgelse 2020”. UST orienterede om de udfordringer der har været med undersø-

gelsen, herunder: 

- At få nok respondenter, specielt blandt aftagerne. 

- At få rapporten godkendt og udgivet. 

Undersøgelsens resultater og ”key-findings” blev gennemgået og herefter drøftet blandt Stu-

dienævnets medlemmer. Det blev bla. konkluderet at de fleste af rapportens konklusioner sta-

dig er relevante. Specielt fremhævedes de forskellige vilkår de studerende gennemfører MMS 

på som følge af mangel på en ensartet policy eller retningslinje på området (balance ml. ar-

bejde-studie-familieliv). 

 

AD dagsordenen pkt. 5 

UST havde anmodet om at drøfte den kommende ”Lærings- og Studiemiljøundersøgelse” med 

studienævnet. UST fremlagde undersøgelsens formål og omfang og opfordrede studienævnet 

til at bidrage med spørgsmål til undersøgelsen. UST har efterfølgende fremsendt de foreløbige 

spørgsmål til studienævnets medlemmer og opfordret til at bidrage med flere. De studerende 

fremhævede specielt de forskellige og ofte deciderede uegnede fysiske rammer for undervis-

ning på Forsvarets tjenestesteder som et stort problem (indretning af lokaler, WiFi adgang/sta-

bilitet, lyd, lys mv.). 

 

AD dagsordenen pkt. 6 

MMS SEK orienterede om de gennemførte evalueringer siden sidste møde (5) og de overord-

nede konklusioner af disse. Svarprocenten er generelt stadig meget lav. 

MMS SEK orienterede desuden om en afsluttet merit sag. 

 

AD dagsordenen pkt. 7 

Formanden vil indkalde til et møde efter sommerferien. 

 

AD dagsordenen pkt. 8 

MMS SEK orienterede om ny studiechef på MMS. 

MMS SEK orienterede om den opdaterede FPS BST 208-1 som indeholder en præcisering af ar-

bejdstidsreglerne ifm. Deltagelse i ansøgte uddannelser (herunder MMS). Kort fortalt betyder 

det at alle aktiviteter relateret til MMS ikke må overskride 7,4 time og at man således som stu-

derende ikke kan optjene MF timer. Dette gælder også for transport til og fra FAK. 

 

___________________ 

Allan Peter Therkelsen 

                             Referent 
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